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Přítomni: 

PaedDr. Martina Richterová-Těmínová; Mgr. Radka Vetešníková; 

Ing., JUDr. Jaromír Badin, MBA; Daniel Dárek; Mgr. Ondřej 

Počarovský; PaedDr. Petr Přecechtěl; MgA. Kamila Matějková; 

MUDr. Petr Popov, MHA; PhDr. Ivan Douda; Mgr. Lenka Vedralová; 

Robert Veverka; MUDr. Hana Karbanová; Mgr. Martina 

Zikmundová; Ing., Bc., Vladislav Mikuljak (tajemník). 

Omluveni: 
MUDr. Pavel Bém; Mgr. Michala Hánová; Ing. Alena Havelková; Mgr. 

Matěj Štěpánek. 

Věc: Zápis z jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran: 4/2    
 Datum: 

28. 2. 2024 

13:00 – 14:22 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájila v 13:00 hod. 

PaedDr. Martina Richterová Těmínová, která byla předsedou Komise pověřena jako 

jeho zástupkyně pro toto jednání. Přítomno bylo 13 členů Komise. Komise byla 

usnášeníschopná. Nebyli přítomni žádní hosté. 

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Definice priorit v oblasti strategických prací HMP pro nadcházející období 

3. Různé 

 

Hlasování v 13:04 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila program jednání. 

 

Ověřovatelem zápisu byl navržen Daniel Dárek. Nikdo z přítomných neměl námitky. 

 

Hlasování v 13:05 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Daniela Dárka ověřovatelem zápisu. 
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2) Definice priorit v oblasti strategických prací HMP pro nadcházející období 

PaedDr. Martina Richterová Těmínová požádala protidrogového koordinátora Daniela 

Dárka o stručné shrnutí dosavadních aktivit v oblasti hledání prostor pro nízkoprahové 

služby. Daniel Dárek uvedl stručný popis nově projednávaných míst s možností umístění 

nízkoprahových služeb. K jednotlivým nemovitostem a lokalitám uvedl i jejich aktuální 

stav technický a majetkoprávní, vhodnost či nevhodnost jejich umístění pro 

nízkoprahovou službu. Projednávaly se zde především komplikace ze strany dopravního 

podniku, občanů, politiků a developerů.  

 

Následně proběhla rozsáhlá diskuse členů Komise nad jednotlivými současnými 

možnostmi, jejich výhodami a nevýhodami. Členové Komise akcentovali význam 

problematiky chybějících nízkoprahových adiktologických služeb a zdůrazňovali jeho 

současnou prioritu a předřazení před dalšími aktuálními úkoly v oblasti protidrogové 

politiky HMP, a to jak na odborné, tak na úřední a politické úrovni, diskutována byla 

také nutnost alokovat na řešení tohoto problému odpovídající personální a finanční 

zajištění a potřebná součinnost všech relevantních aktérů. 

 

PaedDr. Martina Richterová Těmínová následně ve vztahu k bodu jednání vyzvala 

Komisi k zapojení do tvorby priorit Akčnímu plánu a k zapojení se do nově otevřené 

diskuse. Daniel Dárek zde hovořil o výstupech ze dvou setkání týmu pro tvorbu Akčního 

plánu, kde zmínil dosavadní rozsah Akčního plánu, návaznost na Strategii Hlavního 

města Prahy pro oblast závislostního chování na období 2022-2027 a postup převodu 

prioritních témat na jednotlivé úkoly. PhDr. Ivan Douda reagoval na zmíněný postup 

zdůrazněním důležitosti časového období týkající se předvolebního a povolebního 

období, kdy citlivost tématu může aktivně a cíleně znemožňovat plnění těchto úkolů a 

ohrozit vznik nových potřebných adiktologických služeb. Mgr. Lenka Vedralová 

poukázala na potřebu odpovídají komunikace témat obsažených v Akčním plánu, 

zejména v souvislosti se stigmatizací adiktologických klientů a služeb a nutností citlivě 

pracovat s vnímáním tématu v obecné populaci. Daniel Dárek téma stigmatizace dále 

rozvinul a doplnil o potřebu vhodné PR strategie, založené na vyhodnocení veřejného 
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mínění populace a zkušeností, které máme k dispozici ze zahraničí. V následné debatě 

byla zdůrazněna potřeba celé téma odpovídajícím způsobem komunikovat také na 

nejvyšší politické úrovni zejména ve vztahu k městským částem.   

 

Další debata se věnovala dalším prioritám akčního plánu, mezi které členové Komise 

zařadili rozvoj prevence v komunitě, efektivní primární prevenci, komplexnost a 

provázanost služeb, nutnost většího zapojení městských částí do koordinované politiky 

závislostí a opětovně téma chybějících služeb, zejména kontaktních center. 

 

3) Různé 

PaedDr. Martina Richterová Těmínová ve třetí části jednání Komise zrekapitulovala 

projednání předchozího bodu programu a shrnula závěry pro členy týmu pro tvorbu 

Akčního plánu. Reflektovala také vnímanou důležitost tématu zřízení nových 

nízkoprahových adiktologických center. Dále navrhla projednat téma destigmatizace a 

návrhů na vhodnou formu komunikace citlivých témat s předsedou Komise MUDr. 

Pavel Bémem na následujícím jednání Komise. V závěru projednávání Komise 

zdůraznila význam komunikace tématu vedením HMP s městskými částmi, např. při 

jejich návštěvách a přijala následující usnesení. 

 

Hlasování v 13:55 hod. 

pro 13 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise doporučuje primátorovi hl. m. Prahy jednat napřímo s představiteli 

městských částí v návaznosti na proces tvorby nových kontaktních center. 

 

Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 27. 3. 2024 

od 13:00 hod. v místnosti číslo 135 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

 

V 14:22 hod. ukončila PaedDr. Martina Richterová Těmínová jednání Komise. 
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Zapsal: 

 

 

…………………………………….. 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

Ověřil: 

 

 

…………………………………….. 

Daniel Dárek 

 

 

 

 

Zástupkyně předsedy Komise: 

 

 

 

…………………………………… 

PaedDr. Martina Richterová Těmínová 


